



Azmi Demirci
AD Yeminli Mali Müşavirlik
Denetim ve Danışmanlık

AD YMM MALİ BÜLTEN

SAYI : 2019/1
TARİH : 11.01.2019
KONU : 2019 yılında uygulanacak asgari ücret tutarı ile ücretlerle ilgili olarak tespit edilen bazı tutarlar.

1-) 2019 Yılında Uygulanacak Asgari Ücret Tutarı:

Aile, Çalışma ve Sosyal Hizmetler Bakanlığı tarafından 27.12.2018 tarihli Resmi Gazete'de yayımlanan Asgari Ücret Tespit Komisyonu kararıyla, bir günlük normal çalışma karşılığı asgari ücret 85,28 Türk Lirası olarak tespit edilmiştir.

Belirtilen tutar ulusal seviyede (bütün bölgeler için) ve bütün çalışanlar için (yaş durumuna bakılmaksızın) uygulanacak tutardır.

Buna göre, 2019 yılında uygulanacak asgari ücretin aylık brüt tutarı ile bu tutardan yapılacak kesintilerden sonraki aylık net asgari ücret aşağıdaki tabloda gösterilmiştir.

	AYLIK (TL)
Brüt Asgari Ücret Tutarı	2.558,40
SGK Primi Çalışan Payı	358,18
İşsizlik Sigortası Primi Çalışan Payı	25,58
Gelir Vergisi Matrahı	2.174,64
Gelir Vergisi Kesintisi*	326,20
Asgari Geçim İndirimi Sonrası Gelir Vergisi **	134,32
Damga Vergisi Kesintisi	19,42
Toplam Kesinti Tutarı	537,50
Net Asgari Ücret Tutarı	2.020,90

*Gelir vergisi, ilk gelir dilimi için geçerli olan oran dikkate alınarak hesaplanmıştır.

**Bekâr ücretli için geçerli olan asgari geçim indirimi tutarı alınmıştır.

2-) Asgari Ücretin İşverene Maliyeti:

Tespit edilen yeni asgari ücrete tutarı esas alındığında göre, 2019 yılında ödenecek asgari ücretin işverene maliyeti ve maliyet içindeki vergilerin ve diğer kesintilerin tutarları aşağıdaki gibidir:

	AYLIK (TL)
BRÜT ASGARİ ÜCRET TUTARI	2.558,40
SGK Primi Çalışan Payı (% 14)	358,18
İşsizlik Sigortası Primi Çalışan Payı (% 1)	25,58

Gelir Vergisi Tevkifat Matrahı	2.174,64
Hesaplanan Gelir Vergisi (%15)	326,20
Asgari Geçim İndirimi (AGİ)	191,88
Ödenecek Gelir Vergisi	134,32
Damga Vergisi (% 0,759)	19,42
Toplam Vergi Tutarı	153,74
Toplam SGK Primi (Çalışan Payı)	383,76
NET ASGARİ ÜCRET TUTARI	2.020,90
SGK Primi İşveren Payı (% 15,5)*	396,55
İşsizlik Sigortası İşveren Payı (%2)	51,17
ASGARİ ÜCRETİN İŞVERENE MALİYETİ	3.006,12

* SGK Sigorta primi işveren payının hesabında, 5 puanlık indirim dikkate alınmıştır.

3-) SGK Primine Esas Kazanç Sınırları:

Asgari Ücret Tespit Komisyonu'nun yukarıda belirtilen kararına göre tespit edilen asgari ücret tutarları esas alınarak yapılan hesaplamalara göre, 2019 yılında geçerli olacak sosyal güvenlik primi, işsizlik sigortası primi ve sosyal güvenlik destek primine esas kazançların alt ve üst sınırları aşağıdaki gibi olacaktır.

Alt Sınır (TL)		Üst Sınır (TL)	
Günlük	Aylık	Günlük	Aylık
85,28	2.558,40	639,60	19.188,00

4-) 2019 Yılı Asgari Geçim İndirimi (AGİ) Tutarları:

Yukarıda açıklandığı üzere, asgari ücret 01.01.2019 tarihi itibarıyla değişmiştir. 2019 yılında uygulanacak asgari ücret tutarına bağlı olarak, ücretlerin vergilendirilmesinde dikkate alınacak asgari geçim indirimi tutarları da aşağıdaki tabloda gösterildiği şekilde değişmiştir.

Medeni Durum	Aylık (TL)	Medeni Durum	Aylık (TL)
Bekâr	191,88		
Evli eşi çalışmayan ve çocuksuz	230,26	Evli eşi çalışan ve çocuksuz	191,88
Evli eşi çalışmayan ve 1 çocuklu	259,04	Evli eşi çalışan ve 1 çocuklu	220,66
Evli eşi çalışmayan ve 2 çocuklu	287,82	Evli eşi çalışan ve 2 çocuklu	249,44
Evli eşi çalışmayan ve 3 çocuklu	326,20	Evli eşi çalışan ve 3 çocuklu	287,82
Evli eşi çalışmayan ve 4 çocuklu	326,20	Evli eşi çalışan ve 4 çocuklu	307,01
Evli eşi çalışmayan ve 5 çocuklu	326,20	Evli eşi çalışan ve 5 çocuklu	326,20

(*) Her çalışan için hesaplanacak asgari geçim indirimi tutarı, asgari ücret üzerinden hesaplanan yıllık vergi tutarını geçmeyeceğinden, 2019 yılında asgari geçim indirimi tutarı aylık 326,20 TL ile sınırlı olmaktadır.

5-) 01.01.2019-30.06.2019 Döneminde Uygulanacak Kıdem Tazminatı Tavan Tutarı:

25.08.2017 tarihli Resmi Gazetede yayımlanan Kamu Görevlilerinin Geneline ve Hizmet Kollarına Yönelik Mali ve Sosyal Haklara İlişkin 2018 ve 2019 Yıllarını Kapsayan 4'ncü Dönem Toplu Sözleşmeye göre yayımlanan Hazine ve Maliye Bakanlığı'nın 08.01.2019 tarihli Genelgesiyle açıklanan memur maaş katsayıları çerçevesinde, 01.01.2019 – 30.06.2019 döneminde uygulanacak kıdem tazminatı tavan tutarı **6.017,60 TL'dir.**

Belirtilen tutar, Devlet Memurları Kanunu'na tabi en yüksek Devlet Memuruna 5434 sayılı T.C. Emekli Sandığı Kanunu hükümlerine göre bir hizmet yılı için ödenecek azami emeklilik ikramiye tutarı esas alınarak tespit edilmektedir.

6-) 01.01.2018-30.06.2018 Döneminde Uygulanacak Vergiden Müstesna Çocuk Zammı Tutarları:

Gelir Vergisi Kanunu'nun 25'nci maddesinin (4) numaralı bendinde;

- Hizmet erbabına (ücretlilere) ödenen çocuk zamlarının gelir vergisinden müstesna olması,
- Bu zamların, devletçe verilen miktarları aştığı takdirde, fazlasının vergiye tabi tutulması, hükme bağlanmıştır.

Hazine ve Maliye Bakanlığı'nın 08.01.2019 tarihli Genelgesiyle, 01.01.2019-30.06.2019 döneminde uygulanacak memur maaş katsayısı 0,130597 olarak belirlenmiştir. Bu çerçevede 2019 yılının birinci altı aylık döneminde uygulanacak olan gelir vergisinden müstesna çocuk zammı tutarları aşağıdaki gibidir:

	Hesap şekli	Tutar (TL)
0-6 yaş grubu için	500 x Aylık katsayı	65,30 TL
Diğer çocuklar için	250 x Aylık katsayı	32,65 TL

7-) 2019 Yılında Vergiden Müstesna Olarak Ödenebilecek Yurt İçi ve Yurt Dışı Gündelik (Harcırah) Tutarları:

Gelir Vergisi Kanunu'nun 24'üncü maddesine göre, Harcırah Kanunu'na tabi kurumlar tarafından harcırah veya yolluk olarak yapılan ödemeler bütünüyle gelir vergisinden müstesnadır.

Yine aynı madde hükmüne göre de; idare meclisi başkan ve üyelerine, denetçilere, tasfiye memurlarına ve hizmet erbabına verilen, Gerçek yol giderlerinin tamamı ile yemek ve yatmak giderlerine karşılık verilen gündeliklerin aynı aylık seviyesindeki Devlet memurlarına verilen gündelikler kadar olan veya **Devletçe verilen gündeliklerin en yüksek haddini aşmayan kısmı** gelir vergisinden müstesnadır.

Harcırah Kanunu'nun;

- 33'üncü maddesinde, bu Kanun gereğince verilen **yurt içi gündeliklerinin miktarının her yıl bütçe kanunlarıyla** belirleneceği,
- 34'üncü maddesinde ise, bu Kanun gereğince verilecek **yurt dışı gündeliklerinin** miktarının, gidilecek ülkeye, memur veya hizmetlilerin aylık veya ücretleri ile görevin mahiyetine göre mali yıl itibarıyla Cumhurbaşkanı tarafından belirleneceği hükme bağlanmıştır.

a-) Vergiden Müstesna Yurt İçi Gündelik Tutarı:

Gelir Vergisi Kanunu'nun 24'üncü maddesine göre, Gelir Vergisi'nden müstesna tutulan gündeliklerin belirlenmesiyle ilgili olarak, 2019 Yılı Merkezi Yönetim Bütçe Kanunu'na göre 01.01.2019 tarihinden itibaren geçerli olan vergiden müstesna yurt içi gündelik tutarı **61,50 TL** olarak tespit edilmiştir.

b-) Vergiden Müstesna Yurt Dışı Gündelik Tutarı:

Harcırah Kanunu'nun yukarıda belirtilen 34'üncü maddesine göre, Devlet memurlarına ödenecek yurt dışı harcırah tutarları Cumhurbaşkanı tarafından belirlenmektedir.

Halen uygulanan yurt dışı gündelik tutarları (700 sayılı Kanun Hükmünde Kararname öncesi düzenlemeler gereği), 16.02.2018 tarihli Resmi Gazetede yayımlanan 2018/11213 sayılı Bakanlar Kurulu kararı ile belirlenmiştir. 01.01.2018 tarihinden geçerli olmak üzere yürürlüğe giren söz konusu Kararda

Cumhurbaşkanı tarafından henüz deęişiklik yapılmamıştır. Belirtilen tutarlarda 2019 yılında uygulanmak üzere deęişiklik yapılması halinde, deęişen tutarlar ayrıca duyurulacaktır.

Yine 700 sayılı Kanun Hükmünde Kararname öncesi düzenlemeler gereęi, 16.02.2018 tarihli Resmi Gazetede yayımlanan 2018/11213 sayılı Bakanlar Kurulu kararı eki “Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti’ne Yapılacak Yolculuklarda Verilecek Gündeliklere Dair Karar” ile KKTC’ye yapılacak seyahatlerde Başbakanlık Müsteşarı için belirlenen gündelik tutarı **161,15 TL**’dir. 2019 yılı için yeni bir belirleme yapıncaya kadar, KKTC’ye yapılacak seyahatler nedeniyle personele ödenen harcırah gündelięinin bu tutardaki kısmı gelir vergisinden istisnadır.

Bilgilerinize saygıyla sunulur.